
Sprawozdanie z pracy wójta między sesjami – październik 2024 r. 

30 września – spotkanie z prezydentem Stargardu Rafałem Zającem ws. komunikacji 

publicznej oraz Projektu Miedwie. 

1 października – spotkanie z panią Komendant PSP oraz przedstawicielami komendy ws. 

sprzętu i wyposażenia jednostek OSP, dofinansowania w ramach wygranego konkursu 

profrekwencyjnego, uroczystości nadania sztandaru dla OSP Niedźwiedź i innych bieżących 

zagadnień. 

3 października – spotkanie z panią Sylwią Wielebą, powołaną przez prezydenta Stargardu na 

koordynatorkę Projektu Miedwie. Wstępne uzgodnienia odnośnie dalszych działań w tej 

sprawie. 

5 października – uroczystość nadania sztandaru dla OSP Niedźwiedź – przed południem część 

oficjalna, wieczorem zabawa strażacka. Wśród gości byli również przedstawiciele naszej 

partnerskiej gminy Boitzenburg. 

11 października – pasowanie pierwszoklasistów w szkole w Kobylance. 

11 października – spotkanie z dyrektorami szkół i przedszkoli oraz nauczycielami 

nagrodzonymi nagrodą wójta. 

15 października – pasowanie pierwszoklasistów w szkole w Reptowie. 

16 października – odbyła się debata o oświacie z udziałem radnych oraz dyrektorów szkół. 

Szerzej odniosę się do tego wydarzenia na końcu sprawozdania.  

18 października – pasowanie pierwszoklasistów w szkole w Kunowie (obecna była p. 

wicewójt). 

22 października – spotkanie on-line z wykonawcą opracowania systemu transportu 

publicznego w gminie; dyskutowaliśmy o założeniach koncepcyjnych, zgłosiliśmy swoje 

spostrzeżenia. Koncepcja ma być gotowa w najbliższych dniach. Umowę na opracowanie 

systemu Komunikacji Gminy Kobylanka zawarliśmy 30 września z firmą TRAKO PROJEKTY 

TRANSPORTOWE Szamborski i Szelukowski Sp. J. Wrocław. Koszt opracowania wynosi 

86.100 zł brutto. 

25 października – podpisanie umowy z wyłonionym w przetargu wykonawcą projektu 

kanalizacji w Miedwiecku. Przetarg wygrało Biuro Projektowo-Konsultingowe PROECO ze 

Szczecina. Koszt wykonania tej dokumentacji to 250 tys. zł brutto. Termin realizacji 10 

miesięcy (do sierpnia 2025). 

29 października – podpisanie umowy z wyłonionym w przetargu wykonawcą dokumentacji 

projektowej nowego Centrum Kultury w Morzyczynie. Projekt wykona Pracownia Projektowa 

ARTOP ze Szczecina. Koszt wykonania tej dokumentacji to 295.200 zł brutto. Termin realizacji 

do 12 miesięcy. W ciągu 3 miesięcy powinna powstać koncepcja (dwie wersje). 

 

Nie rozstrzygnęliśmy postępowania przetargowego na wykonanie planu ogólnego gminy, 

ponieważ nie wpłynęła żadna oferta. Ogłosiliśmy postępowanie po raz drugi, wydłużając 

termin realizacji zadania – otwarcie ofert jest wyznaczone na 14 listopada. 



Dokonany został odbiór końcowy drogi w Jęczydole. Obecnie jesteśmy w fazie ostatecznych 

rozliczeń z wykonawcą. Zakupione i zamontowane zostały też nowe wiaty przystankowe (koszt 

31.756,14 zł). Ostatecznie koszt budowy drogi w Jęczydole wraz z dwoma bocznymi 

odcinkami, tj. ulicą Magnolii i odcinkiem drogi w kierunku dawnej strzelnicy, zamknął się 

kwotą 16.215.524,28 zł. Dofinansowanie zewnętrzne na to zadanie wyniosło łącznie 

14.369.652,58 zł (z tego 7,6 mln Polski Ład i 6.769.652,58 zł RFRD). W rezultacie tej 

inwestycji w Jęczydole powstało 2180 m nowej drogi głównej w Jęczydole, tyle samo ścieżki 

rowerowej i chodnika, a także 584 m bocznych odcinków (280 m ul. Magnolii i 304 m drogi 

do strzelnicy). 

Trwają pozostałe inwestycje gminne: budowa kanalizacji sanitarnej w Reptowie, przebudowa 

drogi w Reptowie, budowa dróg w Morzyczynie (rekreacja), przebudowa świetlicy wiejskiej w 

Kunowie. 

Trwają prace na drodze wojewódzkiej nr 120 realizowane przez ZZDW w Koszalinie (z 

niewielkim dofinansowaniem gminy): budowa spowolnienia ruchu przy ośrodku zdrowia, 

budowa sygnalizacji świetlnej oraz remont odcinka od skrzyżowania z ulicą Szkolną do węzła 

Motaniec. 

Rozstrzygnięty został drugi przetarg na bieżące utrzymanie dróg. Prace trwają obecnie w 

Niedźwiedziu (ulice Bażancia i Ptasia).  

Wykonywane są ostatnie w sezonie koszenia poboczy dróg gminnych i terenów komunalnych, 

a także porządki na promenadzie i pozostałych terenach gminnych. 

Trwają przygotowania do Święta Zmarłych – porządkowanie terenu, organizacja parkingu, 

zapewnienie bezpieczeństwa ruchu przez strażaków z OSP Niedźwiedź. 

14 października 2024 r. został dokonany w obecności pracowników Urzędu Gminy wstępny 

techniczny odbiór niskoemisyjnego autobusu na potrzeby przewozów szkolnych. Odbiór 

autobusu planowany jest na drugą połowę listopada. 

Doposażono plac zabaw w Motańcu oraz w Cisewie w ramach konkursu Marszałka 

Województwa Zachodniopomorskiego pn. Granty sołeckie 2024. Plac zabaw w Motańcu 

wzbogacił się o dwie trampoliny ziemne, natomiast w Cisewie postawiono huśtawkę potrójną, 

drabinkę oraz równoważnię. 

Inne zadania referatu komunalnego: zlecono konserwację rowu melioracyjnego przy ul. 

Polnej w Zieleniewie, zostały zamontowane progi zwalniające na ul. Jeziornej w Kobylance, w 

trakcie realizacji jest projekt organizacji ruchu na ulicy Ptasiej w Niedźwiedziu, nadal 

prowadzone są kontrole przedsiębiorców prowadzących działalność na terenie gminy w 

zakresie posiadanych umów na usługi opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników 

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Zakończyła się umowa na obsługę parkingu w Zieleniewie, zawarta ze Spółdzielnią Socjalną 

Miedwie. Koszty umowy wyniosły 87.200 zł, natomiast wpływy 101.014,55 zł. Tak niewielki 

zysk skłania do zaplanowania w przyszłym roku montażu szlabanów i kas parkingowych. Dla 

porównania parking w Morzyczynie przyniósł wpływy w wysokości 121.658,00 zł, natomiast 

koszty związane z utrzymaniem obiektu to kwota około 20.000 zł (w tym wynagrodzenia za 

dyżury pracowników, przegląd techniczny urządzeń, zakup rolek papieru do kas). 



Debata o oświacie: 

Przedmiotem debaty były nierozwiązane od wielu lat i coraz bardziej narastające problemy 

lokalowe szkół w Kunowie i Kobylance. Wspólnie podjęliśmy decyzję o przystąpieniu do 

ambitnego – ale jednocześnie jedynego racjonalnego – rozwiązania, polegającego na budowie 

nowej szkoły w Kunowie. Nowa placówka będzie mogła pomieścić ok. 250-300 uczniów. 

Uczniowie uczęszczający obecnie do szkoły w Kunowie zyskają wreszcie komfortowe warunki 

do nauki, zostanie odciążona również szkoła w Kobylance, ponieważ dzieci z Morzyczyna i 

Zieleniewa przeniosą się do nowej szkoły. Budowa nowej szkoły będzie kosztowała co 

najmniej 15 mln zł, a nie ma programów, w których można by pozyskać dofinansowanie 

zewnętrzne na takie przedsięwzięcia. Ważnym aspektem decyzji o budowie szkoły jest to, że 

aby nie rezygnować z innych potrzebnych i oczekiwanych przez mieszkańców inwestycji, 

budowę szkoły sfinansujemy z kredytu. Pod względem posiadanych zobowiązań gmina jest już 

w bardzo dobrej sytuacji – na koniec bieżącego roku będziemy mieć tylko ok. 12 mln długu, co 

w stosunku do dochodów będzie wynosiło zaledwie ok. 16%. Na koniec przyszłego roku, czyli 

zanim uruchomimy kredyt, zadłużenie wyniesie jeszcze mniej, bo ok. 10 mln. Oznacza to, że 

możemy zaciągnąć zobowiązanie długoterminowe co najmniej w wysokości 15 mln zł bez 

obaw o kondycję budżetu. Podjęliśmy jednocześnie decyzję o kompleksowym remoncie szkoły 

w Reptowie. Poza tym postaramy się w przyszłorocznym budżecie umieścić także utworzenie 

przedszkola publicznego w Reptowie. 

Efekt tych wszystkich działań jest długofalowy – biorąc pod uwagę prognozy demograficzne, 

możemy stwierdzić, że przyjęte rozwiązania eliminują problemy oświatowej bazy lokalowej na 

co najmniej 15-20 lat. 

W zakresie inwestycji budowy szkoły zostały podjęte pierwsze działania, tj. przystąpienie do 

opracowywania dokumentacji przetargowej na wykonanie projektu. Zakładamy, że projekt 

zostanie opracowany najpóźniej do jesieni 2025 r., a następnie ogłosimy przetarg na wykonanie 

zadania. Realizacja budowy nastąpi w latach 2026-27 – zakładamy, że 1 września 2027 r. dzieci 

rozpoczną naukę już w nowej szkole.  

 


